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1. Opening 

De voorzitter, de heer Schaddelee, opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. 

 

2. Vaststellen agenda 
De voorzitter stelt voor om agendapunt 9 Stand van zaken bodemverontreiniging Doorn-

Driebergen als eerste inhoudelijke punt te bespreken na agendapunt 6 Termijnagenda. Dit in 

verband met de aanwezigheid van een inspreker. 

De commissieleden gaan hiermee akkoord. 

 

Met inbegrip van deze wijziging, wordt de agenda vastgesteld.  

 

3.   Mededelingen 

 In reactie op de vraag van de heer Fastl over het Zomerkriebels Festival memoreert 

gedeputeerde De Vries dat vraagsteller hierover nadere informatie heeft ontvangen. 

Gedeputeerde Krol neemt het punt op met de betreffende wethouder van Utrecht. 

 Kort voor het zomerreces is over het statenvoorstel Wijziging Provinciale 

Milieuverordening 2013 gesproken aangaande het wel of niet verlenen van een ontheffing 

voor het warmdraaien van tractoren in wel of niet beschutte omstandigheden. 

Gedeputeerde De Vries nam toen het besluit om de wijziging niet toe te passen. Voor de 

volgende vergadering ontvangt de commissie een voorstel hieromtrent. 

 

De heer Hoefnagels memoreert dat bij de mededelingen een brief aan de heer Van ’t Hof is 

gevoegd betreffende de parkeergelegenheid bij Breukelen. Zijn fractie heeft om de 

beantwoording gevraagd en gaat akkoord met de strekking van de beantwoording. 

 

4.   Verslag Statencommissie Milieu, Mobiliteit en Economie van 8 september 2014 

Het verslag wordt conform vastgesteld. 
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5.   Rondvraag 

De heer De Heer herinnert aan de bespreking van het onderwerp geurklachten bij Bunschoten 

eind 2013. Op 8 september 2014 kwamen geruchten dat er wederom klachten waren gemeld. 

Op het opgevraagde klachtenoverzicht bleken bijna 300 klachten te staan, waarvan de meeste 

valide zijn verklaard. Spreker hoort graag 

- hoeveel van de stankklachten met zekerheid zijn toe te schrijven aan de 

vergistingsinstallatie van Van de Groep, 

- of de klachten betekenen dat Van de Groep zijn vergunning heeft overtreden. Zo nee, 

of de provincie toch iets kan doen. Zo ja, wat de provincie de afgelopen negen 

maanden heeft gedaan, 

- waarom de provincie geen nieuwsbrieven heeft gemaakt met actuele 

klachtenoverzichten en een actueel plan van aanpak, 

- wat de RUD-vorming betekent voor dit speciale handhavingtraject. Het duurde vijf 

werkdagen voordat het klachtenoverzicht beschikbaar was, vroeger leek dit sneller te 

gaan. Hij vraagt of de RUD nu op grotere afstand van het provinciaal bestuur staat, 

- of de problematiek rond de veiligheidsvoorschriften inmiddels is opgelost, 

- hoe de gesprekken van de provincie met het bedrijf over de langetermijnvisie verlopen 

over de eventuele verplaatsing van het bedrijf. 

 

Gedeputeerde De Vries licht toe dat er tot medio september via de milieuklachtentelefoon van 

de provincie Utrecht (nu onder gebracht bij de RUD) bijna 300 stankklachten over Van de 

Groep in Bunschoten zijn ontvangen. Daarvan zijn 250 gevallen gevalideerd. De 

toezichthouders van de provincie controleren de klachten. Als zij dit wensen, worden klagers 

teruggebeld met de bevindingen en horen zij of de klacht als gevalideerd wordt beschouwd. 

In een aantal gevallen werd er vastgesteld dat er sprake was van storingen in de productie die 

verantwoordelijk waren voor de pieken in het aantal klachten. Er zijn uitgebreide controles 

uitgevoerd, er zijn metingen gedaan. Er zijn geen overtredingen geconstateerd, behoudens de 

genoemde pieken. Aan alle emissies die in de vergunning zijn opgenomen wordt voldaan. 

Sinds twee weken is er een nieuwe vergunning met nieuw geformuleerde geurvoorschriften. 

Dit betekent dat de handhaver op basis van die normen kan optreden. 

Spreker vindt de situatie onbevredigend. Als blijkt dat het bedrijf onder de norm blijft, kan 

men niets doen. Hij is van mening dat er een morele plicht bij Van de Groep zelf zou moeten 

liggen om zich te realiseren wat hij met zijn fabriek veroorzaakt - een dergelijk signaal heeft 

hij weinig gezien of gehoord. Het is mooi dat het bedrijf op deze manier groen gas produceert, 

maar Van de Groep heeft ook een verantwoordelijkheid jegens zijn omgeving. Klachten 

moeten kunnen worden geregeld zonder tussenkomst van de politie. De provincie treedt als 

het ware als politie op, maar kan vervolgens niets doen omdat aan de norm wordt voldaan.  

De gedeputeerde heeft de RUD gevraagd een plan van aanpak op te stellen om door middel 

van toezicht en handhaving maximale druk op het bedrijf uit te blijven oefenen. De RUD zal 

handhaven als dit aan de orde mocht zijn, hiervoor wordt extra capaciteit ingezet. De 

komende tijd wordt door emissiemetingen streng gecontroleerd op de nieuwe vergunning. 

De gedeputeerde beantwoordt de vragen als volgt: 

- er zijn ongeveer 250 klachten gevalideerd verklaard, 

- dit is gecontroleerd, er is niet geconstateerd dat Van de Groep de normen heeft 

overtreden, behoudens tijdens de genoemde storingen in de bedrijfsvoering, 

- er was tot nu toe geen aanleiding voor het maken van nieuwsbrieven omdat er geen 

echt nieuwe ontwikkelingen waren. Tot 2013 was het klachtenoverzicht redelijk 

stabiel. Vanaf begin 2014 nemen de klachten toe. De nieuwe vergunning met nieuwe 

geurvoorschriften was de directe aanleiding om te communiceren naar de bewoners. 

De RUD stelt een plan van aanpak op met daarin het toezicht, 
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- de reden waarom het wat lang duurde voor het klachtenoverzicht beschikbaar was, ligt 

ook intern bij de provincie: het duurt soms langer voordat de RUD de vraag ontvangt, 

- de problematiek rond veiligheidsvoorschriften is voorlopig opgelost, de brandweer 

kan gebruik maken van de weg langs de sloot aan de Oostdijk, aan de achterzijde van 

het bedrijf. De VRU heeft verklaard dat deze oplossing als tweede route voorlopig 

volstaat. 

De heer De Heer hoort veel nieuws, dat er al lang een stroom van klachten is, dat het bekend 

was bij de provincie, dat er zo nu en dan storingen zijn. Dit lijkt hem voldoende aanleiding 

om regelmatig nieuwsbrieven rond te sturen waarin de bevolking en de Staten op de hoogte 

worden gebracht. Hij begrijpt niet goed waarom de nieuwe vergunning van twee weken 

geleden wel aanleiding vormt voor nieuwsbrieven. Spreker herinnert de gedeputeerde aan zijn 

vraag over het lange termijnperspectief. 

Er lag een afspraak dat met onafhankelijke instanties zou worden vastgesteld of de installatie 

wel of niet werkt en of daarmee aan de vergunning wordt voldaan. Hij vraagt de gedeputeerde 

naar een reactie hierop. 

 

De heer Konings sluit zich aan bij de vragen van de ChristenUnie en gaat in op twee van de 

vragen. De reden voor het niet verschijnen van een nieuwsbrief was, dat er geen 

noemenswaardige ontwikkelingen waren. Echter, 250 valide klachten is een 

noemenswaardige ontwikkeling. Hij verwijst naar de informatieplicht van het college naar de 

Staten. 

De gedeputeerde zal zich realiseren dat het een gevoelig dossier betreft, de doorlooptijd van 

een klachtenoverzicht zou zo kort mogelijk moeten zijn. Spreker vraagt aandacht hiervoor. 

 

De heer Dercksen vraagt of de gedeputeerde het eens is met de PVV-fractie dat dergelijke 

biogascentrales niet in de buurt van de bewoonde wereld thuishoren. Hij informeert of de 

gedeputeerde het beleid hierop gaat aanpassen. 

 

De heer Meijer heeft begrepen dat het indienen van een klacht niet altijd eenvoudig is, 

indieners kunnen soms hun klacht niet kwijt. 

Spreker vraagt of de gedeputeerde kan bevestigen dat ambtenaren van de provincie Utrecht 

medio mei een bedreigende ontvangst kregen bij Van de Groep toen zij hun taak en 

verplichtingen kwamen doen. De vraag is ook welke conclusies de gedeputeerde aan dit 

gedrag verbindt, dit met het oog op de coöperatieve houding van de exploitant. 

Zijn fractie zou graag het traject duidelijk uiteengezet hebben: de exacte vervolgstappen in 

juridische zin en de juridische middelen die de gedeputeerde ter beschikking staan. 

 

De heer Hoefnagels heeft een aanvulling op de eerste vraag van de heer Meijer. Een reactie op 

RTV Utrecht meldt dat als men ’s avonds de milieutelefoon belt, men een antwoordapparaat 

krijgt waarbij geen reactie kan worden ingesproken. 

 

Gedeputeerde De Vries meent dat hij niet op alle vragen direct antwoorden zal kunnen 

formuleren. 

In reactie op de vraag van de heer De Heer over de langetermijnvisie, memoreert hij dat GS in 

september 2013 de Staten een overzicht hebben gegeven ten aanzien van de mogelijke 

herhuisvesting van Van de Groep. Daarin is feitelijk niets veranderd. GS hebben de gemeente 

ondersteund en er is naar bodemonderzoek gekeken. Het is nu aan de gemeente om te 

besluiten of men tot verplaatsing van het bedrijf wil overgaan, het bedrijf is vanuit een 

gemeentelijke bestemming op die plek gekomen. De gedeputeerde heeft hierover niets meer 

vernomen vanuit Bunschoten. 
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De heer De Heer meent dat het bedrijf in 2013 een beroep op de provincie deed om een soort 

taskforce in te stellen om een beslissing te forceren. De provincie werd opgeroepen om daarin 

versnelling te brengen, volgens spreker heeft de provincie toegezegd haast te maken daarmee. 

Gedeputeerde De Vries geeft aan dat dit mogelijk is. Het is echter niet alleen aan de provincie 

en hij heeft geen reactie van de gemeente gekregen op het voorwerk van de provincie. 

Op de vraag van de heer De Heer naar hoe vaak provincie en gemeente hierover hebben 

gesproken het afgelopen jaar, antwoordt de gedeputeerde De Vries dat dit heel vaak was. 

 

Zodra het plan van aanpak is opgesteld door de RUD krijgen de Staten daar inzicht in, deelt 

gedeputeerde De Vries mee. Hierin staat ook beschreven het handhavingtraject van de 

provincie in de toekomst op basis van de nieuwe vergunning. 

De heer Konings informeerde naar de nieuwsbrief in relatie tot de informatieplicht, de 

gedeputeerde wijst erop dat er niet echt iets was te melden. Een storing bij het bedrijf is niet 

direct aanleiding voor een nieuwsbrief. Het meest belangrijk is wat de provincie op het gebied 

van handhaving doet: er komen verscherpte regels vanuit de RUD, waardoor de provincie een 

scherper instrumentarium kan inzetten. Dat zou een aanleiding zijn voor een nieuwsbrief. De 

gedeputeerde is geen voorstander van een maandelijkse nieuwsbrief maar is bereid om na te 

gaan of hieraan in Bunschoten behoefte bestaat. 

De termijn van vijf dagen zou de gedeputeerde ook graag korter zien. Dit is echter niet de 

standaardprocedure tussen RUD en provincie. 

 

De heer Dercksen heeft gevraagd of de provincie haar beleid rond biogascentrales wil 

aanpassen. De komst van een biogascentrale in Bunschoten was op basis van een 

gemeentelijk bestemmingsplan, daar ligt de eerste verantwoordelijkheid bij het beantwoorden 

van de vraag of er ruimte is voor een dergelijke centrale. 

De heer Dercksen memoreert dat hierover regelmatig wordt gesproken in deze vergadering en 

meent dat er ook een verantwoordelijkheid bij provincie en RUD ligt. Hij vraagt of de 

gedeputeerde niet van mening is dat in provinciale regelgeving uitgesloten zou moeten 

worden dat een biogascentrale die dergelijk materiaal verbrandt zich in een woonomgeving 

kan vestigen.  

Volgens gedeputeerde De Vries hoeft het probleem niet te zijn de installatie maar ‘de afstand 

tot’. Als indertijd door de gemeente was besloten de centrale veel verder van de bewoonde 

kern van Bunschoten te plaatsen, was dit probleem niet ontstaan. 

De heer Dercksen vraagt of in de regelgeving iets aan kan of zal worden gewijzigd. 

Gedeputeerde De Vries wijst erop dat het een gemeentelijke afweging is of men dit in een 

bestemmingsplan toestaat. De provincie komt pas in beeld als het gaat over de aard van de 

installatie en het bevoegd gezag dat daarbij aan de orde is in het kader van de 

vergunningverlening. Hij kan zich echter voorstellen, zeker richting Omgevingsvisie, dat in 

de Staten de discussie wordt gevoerd of het een verstandig idee is om de installatie daar te 

plaatsen en of er alternatieven zijn.  

 

De heren Meijer en Hoefnagels noemden de problemen rond de bereikbaarheid van de 

milieutelefoon. Na enige ruggespraak met ambtenaren meldt de gedeputeerde dat er een 24-

uurs bereikbaarheidsdienst is voor de milieutelefoon. Eventuele klachten zou de gedeputeerde 

graag zelf ontvangen om hiermee aan de slag te gaan.  

Er was inderdaad wat onmin met ambtenaren die het bedrijf wilden controleren, hen werd de 

toegang geweigerd. Dit is opgelost, bevoegd gezag kan de toegang immers niet worden 

geweigerd. Duidelijk is dat de sfeer niet altijd optimaal is tussen het bevoegd gezag en de 

firma Van de Groep. Spreker zou van Van de Groep meer verwachten op dit gebied. 
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Op de vraag van de heer Dercksen naar de vervolgstappen en het juridisch instrumentarium 

antwoordt gedeputeerde De Vries dat vanuit de handhaving altijd een dwangsom, een niet 

gering bedrag, kan worden opgelegd als de norm wordt overtreden. Dit is het verleden ook 

gebeurd bij dit bedrijf.  

De heer Meijer memoreert dat de laatste keer dat dit gebeurde, het de methode betrof 

waarmee de metingen werden gedaan. Er zou toen met een zekere regelmaat worden gemeten. 

Spreker vraagt waarom de metingen op dit moment nog geen aanleiding geven om 

handhavend op te treden, terwijl de klachten toenemen. 

Gedeputeerde De Vries licht toe dat er voor Van de Groep een vergunning is waarbij het 

bedrijf een beetje mag stinken. Door het jaar heen mag het bedrijf op bepaalde momenten 

boven de norm uitkomen. Wordt de norm echter in een groter deel van het jaar overschreden, 

dan heeft de provincie aanleiding om een dwangsom op te leggen. Er wordt dus niet per dag 

maar naar een opeenvolgende periode gekeken. 

Desgevraagd door de heer Meijer, laat gedeputeerde De Vries weten niet op de hoogte te zijn 

van de duur van de betreffende periode. Hij zegt toe de vraag schriftelijk te beantwoorden. 

 

De heer Ubaghs memoreert de toezegging in de Staten van gedeputeerde De Vries om met 

betrokkenen te spreken over de windmolens in Houten en informeert naar de stand van zaken.  

Gedeputeerde De Vries heeft vorige week en deze maandag met wethouder Van Liere 

gesproken. De wethouder wees spreker op de brief van 1 augustus waaraan de heer Dercksen 

refereerde. De conclusie is, dat het rapport Peutz is opgeleverd in het voorjaar. Daarin is 

aangegeven: ’Uit beide onderzoeken blijkt dat wordt voldaan aan de maatwerkvoorschriften.’ 

Het rapport was bedoeld als contra-expertise ten opzichte van het rapport van Eneco. In de 

statenvergadering heeft gedeputeerde laten weten dat er geen reden is om te twijfelen aan hoe 

de gemeente Houten op dit dossier opereert.  

Op 26 mei is een bestuurlijke waarschuwing afgegeven. Er is contact geweest met Eneco, de 

brief van 1 augustus gaat hierover. Spreker raadt de statenleden aan de brief te lezen (zie 

website gemeente Houten: ‘windpark Houten’) waarin wordt uitgelegd op welke wijze met de 

zienswijze van Eneco wordt omgegaan. Het lijkt gedeputeerde zeer redelijk, de brief is goed 

verklaarbaar. De heer Van Liere heeft meegedeeld dat Eneco op dit moment voldoet aan alle 

door de gemeente Houten uitgevaardigde voorschriften. 

De heer Ubaghs vraagt wederom of GS in overleg gaan met de omwonenden. 

Gedeputeerde De Vries geeft aan dat hij zich die moeite bespaart. Met het oog op de wijze 

waarop de PVV-fractie op haar website kond doet van het interpellatiedebat van afgelopen 

maandag, verwacht hij niet dat dit enig soulaas zal bieden en meent hij dat er bij de bewoners 

weinig vertrouwen zal zijn in de betrokkenheid van de gedeputeerde. 

De heer Meijer refereert eraan dat de Staten een klemmend beroep op GS hebben gedaan om 

met de bewoners in gesprek te gaan, het tentoonspreiden van empathie is daarbij van belang.  

Gedeputeerde De Vries memoreert dat hij op dit appel geen toezegging heeft gedaan. Hij 

heeft aangegeven wat de rol van de provincie is ten opzichte van de gemeente. De gemeente is 

het bevoegd gezag. De provincie heeft met de gemeente gekeken naar opzet en uitvoering van 

het rapport Peutz. Spreker komt met lege handen als hij met de bewoners wil spreken. 

De heer Meijer betreurt het dat de gedeputeerde er op deze manier mee omgaat en wijst erop 

dat contacten soms tot iets kunnen leiden. Hij is van mening dat er voldoende aanleiding is 

om hier op terug te komen. 

De heer Fastl vraagt of er een concreet verzoek tot contact met GS  is gekomen van de 

bewoners die problemen hebben met de windmolens. 

Gedeputeerde De Vries heeft een dergelijk verzoek niet ontvangen. Wethouder Van Liere 

heeft regelmatig contact met onder andere Gigawiek. 
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6.   Termijnagenda 

De voorzitter memoreert dat de commissieleden op 2 oktober een nieuwe versie van de 

termijnagenda hebben ontvangen. 

 

De heer De Heer wijst erop dat de roetkaart voor Utrecht op de termijnagenda is gekoppeld 

aan de datum van 6 oktober. Hij heeft vernomen dat de roetkaart bijna gereed is en dat hij in 

de volgende commissievergadering kan worden besproken. De ChristenUnie-fractie wil 

hieraan graag een initiatiefvoorstel over een eerste aanzet van de aanpak van de grootste 

knelpunten koppelen. Zijn fractie zou dit voorstel tegelijk met de roetkaart en met de evaluatie 

Regionale Samenwerkingsprogramma Luchtkwaliteit willen bespreken. Aangezien de komst 

van de roetkaart moet worden afgewacht, zal het voorstel op een laat tijdstip gereed zijn. 

Spreker rekent op begrip bij de commissieleden, zodat het voorstel, al wordt het pas een week 

voor de vergaderdatum aangeleverd, nog mee kan in de bespreekronde. 

Op de termijnagenda staan op de datum van 6 oktober meerder onderwerpen vermeld, met 

name  rond de recreatieschappen, bijvoorbeeld de Vinkeveense Plassen en overleg met de 

gemeente Amsterdam. Spreker informeert naar de stand van zaken hierbij. 

De heer Emons sluit zich aan bij de vraag van de heer De Heer. Ook hij hoort graag de laatste 

stand van zaken omtrent de opheffing van de recreatieschappen, met name het al dan niet 

welslagen van de rol van de gedeputeerde bij de opheffing van de Utrechtse Heuvelrug. 

 

Mevrouw Hoek informeert naar de stand van zaken Onderzoek naar mogelijkheden 

voorkomen ontgassingen van schepen op Utrechtse vaarwegen.  

Zij vraagt naar het benutten van Europees geld bij de Vinkeveense Plassen. De gedeputeerde 

zou dit verwerken in het kader van een plan van aanpak van het Plassenschap, als dat er komt. 

 

In reactie op de vraag van mevrouw Hoek over de ontgassing van schepen, deelt gedeputeerde 

De Vries mee dat GS inmiddels een brief van de provincie Zuid-Holland mede hebben 

ondertekend. Het is een oproep aan het Rijk om hier een pilotproject van te maken. Het 

initiatief ligt dus bij Zuid-Holland. 

Met het oog op de liquidatie van het recreatieschap Utrechtse Heuvelrug wordt een 

routebureau opgericht, niet alleen bedoeld voor de Utrechtse Heuvelrug maar voor de hele 

provincie. Hiermee willen GS de opgaven met betrekking tot routes en paden vormgeven en 

op een duurzame manier beleggen. Daarnaast heeft hij donderdag een vervolgoverleg over het 

Henschotermeer: om aan duurzaam beheer en onderhoud invulling te geven, wordt gesproken 

over het verplaatsen van de jeugdherberg YMCA en daar een verdienmodel op te creëren. 

De heer Emons geeft aan dat niet alleen het verdienmodel maar ook de verlieskansen voor de 

provincie aldaar hem interesseren en informeert of de provincie toelegt op de opheffing van 

het recreatieschap. 

Gedeputeerde De Vries licht toe dat, aangezien vier jaar is uitgetrokken voor het opzetten van 

het liquidatieplan, hij hier nu niet op kan antwoorden. Alles is erop gericht om ervoor te 

zorgen dat die onderdelen die moeten worden belegd, ook op een juiste manier een plek 

krijgen en dat gemeenten die daar de verantwoordelijkheid voor nemen, hun rol oppakken en 

de verdienmodellen op de verschillende locaties laten landen. Gemeenten zullen ook niet een 

liquidatie willen waar zij op moeten toeleggen. Dit is een aandachtspunt. 

Spreker heeft binnenkort een gesprek over de Vinkeveense Plassen met de nieuwe wethouder 

van Amsterdam en de burgemeester van De Ronde Venen. Het heeft even stil gelegen 

vanwege de vraag aan GS om sec geld over te maken voor achterstallig beheer en onderhoud. 

De gedeputeerde heeft een opening geboden om verder te kunnen spreken, zeker nu er een 

nieuwe wethouder van Amsterdam is. Het recreatieschap zelf moet het plan van aanpak 

maken, hier is het wachten op. Ook voor hen is de legakkervisie gemaakt. 
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De heer Emons concludeert met tevredenheid dat de provincie geen gelden gaat voteren 

zonder een deugdelijk plan van aanpak. 

Gedeputeerde De Vries memoreert dat dit zijn uitgangspunt was en blijft. 

 

Op de termijnagenda moeten enkele data van afdoening worden doorgeschoven. De voorzitter 

stelt voor dat de griffie zich met de ambtelijke organisatie buigt over data die haalbaar zijn. 

 

De voorzitter memoreert het verzoek van de ChristenUnie-fractie om voor de volgende 

vergadering enige clementie te hebben met een initiatiefvoorstel dat men ongeveer een week 

voor de vergadering zal ontvangen.  

De commissieleden hebben hiertegen geen bezwaar. 

 

De voorzitter inventariseert de vragen van de commissie aan gedeputeerde Van Lunteren bij 

agendapunt 8. De vragenstellers, de heren Hoefnagels en Graaff, stemmen in met een 

schriftelijke beantwoording, waarna gedeputeerde Van Lunteren de vergadering verlaat. 

 

9.  Stand van zaken bodemverontreiniging Doorn-Driebergen 

De voorzitter geeft het woord aan een inspreker.  

Mevrouw Van Beek-Smit spreekt met het oog op de lucht- en waterverontreiniging in en rond 

haar woning aan de Acacialaan in Doorn. 

De inspreektekst van mevrouw Van Beek-Smit wordt als bijlage 1 aan dit verslag toegevoegd. 

Kortheidshalve zij daar naar verwezen. 

 

De voorzitter dankt de inspreker voor haar inbreng. 

 

Mevrouw Hoek informeert of mevrouw Van Beek-Smit contact heeft opgenomen met de 

gemeente, naar de reacties die de gemeente heeft gegeven en naar hun tegemoetkoming. 

Toen mevrouw Van Beek-Smit van Bosatex maar geen uitslagen kreeg, heeft zij emails 

gestuurd naar de wethouder, de GGD, de provincie en alle partijen. Uiteindelijk kwam de 

wethouder bij haar langs. Hij kwam uit zorg voor de burgers namens de gemeente en lichtte 

toe dat het een zaak van de provincie was. 

Mevrouw Hoek vraagt wanneer mevrouw de provincie hierover heeft bericht. 

Mevrouw Van Beek-Smit antwoordt dat dit eind augustus of begin september 2014 was. 

 

Gedeputeerde De Vries geeft aan onder de indruk te zijn van de woorden van mevrouw Van 

Beek-Smit en zegt toe alles te doen wat in zijn macht ligt om haar te helpen. Hij heeft er 

begrip voor dat haar wereld op zijn kop staat en dat er op dit moment veel onzeker is. Hij wil 

zich inzetten om ervoor te zorgen dat de situatie op een goede manier wordt opgelost, voor 

haar en voor de mensen die daar om heen wonen. 

Spreker schetst de rol van de provincie hierbij en gaat in op de in de statenvergadering van 

maandag 29 september gestelde vragen over dit onderwerp. In die vergadering gaf hij aan de 

vragen met spoed te willen beantwoorden in een versnelde procedure richting het college. De 

vragen waren ook deels zijn eigen vragen: hoe kon deze situatie ontstaan in het verleden, wat 

is in de tussentijd gebeurd, welke oorzaken zijn er aan te wijzen, wat is er, toen in augustus 

2014 duidelijk werd wat de aard van de vervuiling was, voor actie ondernomen om ervoor te 

zorgen dat de beschikking van ernstige spoed is uitgegaan om tijdelijke maatregelen te 

kunnen nemen waardoor én de mensen zijn verhuisd én maatregelen konden worden genomen 

om leidingen te vervangen?  
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Spreker zal bij zijn beantwoording de chronologische volgorde aanhouden, aan de hand van 

de vragen in de brief van de PVV-fractie én in de vorm van een toelichting op de recente 

gebeurtenissen.  

De Acacialaan is een uniek geval omdat, vanuit de ervaring die men heeft met dergelijke 

omgevingen, een zo versnelde overschrijding van de norm niet voorkomt. Dit heeft geleid tot 

een screening van de spoedlocatielijst om inzicht te krijgen in locaties waar diezelfde 

vluchtige gechloreerde stoffen zijn gebruikt en om uit sluiten, dan wel vast te stellen, dat daar 

sprake is van een humaan risico. Onderzocht wordt of hier een saneringsplan moet worden 

gemaakt of dat de sanering van nu volstaat. De locaties zijn nu openbaar geworden. 

GS hebben Bosatex de opdracht gegeven om voor 1 december 2014 met een saneringsplan te 

komen voor Acacialaan 5, dit bovenop de tijdelijke maatregelen die sowieso moeten worden 

genomen. Voor 1 april 2015 moet de sanering van het gebied plaatsvinden. De gedeputeerde 

benadrukt dat saneringen van deze omvang niet binnen anderhalf jaar zijn geregeld. 

 

De voorzitter geeft de commissieleden gelegenheid tot het stellen van vragen. 

De heer Dercksen dankt de gedeputeerde voor de snelle beantwoording van de vragen, het is 

goed dat de urgentie wordt onderkend. 

- De gedeputeerde laat weten dat GS in 2001 door de exploitant zijn benaderd. In 2001 

hebben GS kennis gekregen van het rapport uit 1999. Een rapport met een duidelijke 

conclusie: ‘Op deze locatie was dus sprake van ernstige bodemverontreiniging,’ 

(TNO, 1999). ‘De grond is sterk verontreinigd met PER, 1800 keer de 

interventiewaarde.’ Vervolgens komt men in 1999 met de doelstelling om te saneren: 

‘Het doel van de saneringsmaatregelen is het opheffen of tegengaan van de negatieve 

effecten van de grondwaterverontreiniging op de volksgezondheid en het milieu. 

Daarnaast is het aan te bevelen snel maatregelen te nemen om de 

verontreinigingssituatie te beheersen. Hoe eerder hiermee wordt begonnen, des te 

eerder is duidelijk of aanvullende maatregelen moeten worden genomen om de pluim 

te beheersen.’ GS zeggen dit rapport uit 1999 pas te kennen sinds 2002. Er is echter in 

2004 een overeenkomst getekend tussen provincie en exploitant waarin staat dat het 

betreffende onderzoeksrapport is uitgevoerd in opdracht van Vabonet en de exploitant, 

onder toezegging van de provincie dat een bijdrage zal worden verleend. Het lijkt dus 

onwaarschijnlijk dat de provincie niet al in 1999 kennis had van de inhoud van dit 

rapport. 

- De gedeputeerde meldt dat in de overeenkomst van 2004 een plan van aanpak wordt 

besproken, in 2005 is er geld ter beschikking gesteld aan de exploitant. Spreker hoort 

graag de grootte van dit bedrag en wat hiermee is gedaan.  

- Vervolgens wordt het stil tot 2014. Er is veel discussie. De minister sluit een deal met 

Bosatex, maar er wordt tien jaar niets gedaan terwijl al in een rapport van 1999 staat 

dat de grond sterk verontreinigd is. 

- Op pagina 3 wordt melding gemaakt van een jaarlijkse meet- en controlecyclus. Later 

wordt verwezen naar luchtmetingen in het huis van juli 2014. Welke cycli zijn dit?  

- Het lijkt of er jaarlijks wordt gemeten, maar de lucht is in 2012 (volgens spreker niet 

in 2013 zoals staat vermeld) gemeten en in juli 2014 is er een stevige overschrijding 

vastgesteld. Bosatex vertrouwde de hoge uitslagen niet, vervolgens is dit bevestigd. 

Maar de metingen in 2012 waren al op de rand en hadden aanleiding moeten geven tot 

nieuwe metingen.  

- Sinds 2007 is er een wet die de overheid bij ernstige verontreiniging verplicht om een 

aantekening te maken in het kadaster. Deze aantekening is gemaakt in augustus 2014. 

Hoe is dat mogelijk? Als er opvolging was gegeven aan het rapport van 1999 of 2002, 
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dan had de provincie, het bevoegd gezag, handelend opgetreden. Dan hadden mensen 

hier geen huis gekocht, dan hadden mensen in de buurt geweten hoe het ervoor stond.  

- De gedeputeerde gaf zojuist aan dat niet werd verwacht dat vluchtige stoffen zich op 

die manier zouden ontwikkelen. Onder de nieuwe locaties zijn ook tankstations. Dit 

betreft andere stoffen en spreker zou hierover graag meer opheldering verkrijgen.  

- Dezelfde exploitant heeft een bedrijf op één van de betreffende locaties. De exploitant 

kreeg waarschuwing op waarschuwing omdat hij zich telkens net niet aan de 

regelgeving houdt. De exploitant zou continu moeten worden gecontroleerd op zijn 

handelen, anders zou het bedrijf moeten sluiten. Er wonen mensen om heen. 

- In de achtergrondinformatie komt met regelmaat de zinsnede terug dat er dingen 

plaatsvinden die tegen alle verwachting in zijn. Dat schept niet echt vertrouwen in een 

organisatie die dergelijke dingen onder controle moet houden. Het is zelfs zo dat een 

bewoner opmerkt dat er naar het drinkwater gekeken zou moeten worden en 

vervolgens blijken daar verontreinigingen te zijn. Hoe kan het zijn dat niemand binnen 

de provincie, RUD, GGD, Vitens of gemeente op ditzelfde idee is gekomen? Het is de 

vraag in welke mate men bekend is met de dossiers. 

- Vitens vervangt momenteel de aansluitingen. Bij ernstige bodemvervuiling kan dit niet 

zonder saneringsplan en hij vraagt zich af of de mensen die er werken veilig werken. 

- In het Provinciaal Uitvoeringsprogramma Convenant Bodem staat hoe aan de 

Beatrixstraat in Veenendaal, waar tot 1993 ook een wasserij was gevestigd, het 

probleem is opgelost. Ook hier zat PER in de grond en de problemen zijn vanaf het 

jaar 1998 aangepakt. Die periodes liggen dicht bij elkaar en spreker vraagt hoe het kan 

dat de problemen hier wel serieus zijn opgepakt en in Doorn en Driebergen niet.  

- De eigenaar heeft €60.000 aan Bosatex betaald om zijn probleem af te kopen. Hij 

heeft de problemen veroorzaakt, maar functioneert nog steeds op de rand van de 

vergunningen. Bosatex wordt gefinancierd door het ministerie, geïnformeerd wordt 

naar hoeveel geld belastingbetalers meer kwijt zijn omdat er tien tot vijftien jaar niets 

is gedaan. 

 

De heer Tuijnman dankt de inspreker voor het concreet maken van het beeld. Zijn fractie is 

verheugd dat de gedeputeerde heeft aangegeven er alles aan te zullen doen om dit met spoed 

aan te pakken, al heeft dat wat de provincie kan natuurlijk zijn grenzen. De VVD-fractie heeft 

in de commissie RGW van 15 september hiervoor aandacht gevraagd en heeft hierover 

gesproken in de statenvergadering van 29 september. 

- Het is een zaak van milieuwetgeving en spreker vraagt wat daarin de rol van de 

provincie is. De provincie zal pas in beeld komen als er moet worden gehandhaafd, 

maar in de stukken staat: ‘De provincie gaat alleen saneren als er geen eigenaar is en 

de sanering met spoed moet worden uitgevoerd.’ Aan deze twee eisen is de provincie 

wettelijk gebonden. Hij vraagt wanneer de provincie echt in beeld kwam. 

- In de antwoorden van GS staat vermeld wanneer de metingen zijn gestart. Hij vraagt 

zich af wanneer de provincie dit ook daadwerkelijk moest gaan doen. Dit geldt ook 

voor de aantekening in het kadaster. Hij vraagt om een toelichting op de antwoorden. 

 

De heer E. de Vries vindt het betoog van mevrouw Van Beek-Smit indrukwekkend.  

Zijn fractie sluit zich aan bij de vragen over hoe het zo gekomen is. 

- Spreker vraagt zich af of wordt verwacht dat de bewoners anderhalf jaar of langer 

blijven wonen boven een grond die wordt gesaneerd. Hij informeert naar de formele 

en informele mogelijkheden die de provincie heeft om iets voor deze mensen te doen 

en vermoedt dat de gezinnen ergens anders willen wonen. 
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De heer Fastl vraagt in hoeverre deze ernstige situatie vermijdbaar was geweest of had 

moeten zijn.  

- Ongeveer zes jaar geleden was er een werkbezoek bij Defensie-eiland in Woerden 

waar ook sprake was van bodemverontreiniging. De methodiek van het ontstaan van 

de verontreiniging en het saneren werd toen uitgelegd. Indertijd is niet gezegd dat er in 

Doorn een vergelijkbare situatie speelde, waarvan in 2002 bekend was dat het zeer 

ernstig was en waarmee tegelijkertijd aan de slag moest worden gegaan. Men zou 

verwachten dat dit bekend zou moeten zijn. 

 

De heer Jansen is verheugd te horen dat de gedeputeerde zich wil inzetten binnen de grenzen 

van zijn macht. De vragen zijn grondig beantwoord en er is een chronologisch overzicht 

gemaakt van al de jaren, maar er is ook een inspreker die de basisbeginselen van het leven, het 

ervaren van een veilig gevoel, niet kan ervaren in het eigen huis. Dat betreurt hij zeer. 

Zijn fractie sluit zich aan bij de vraag van de heer E. de Vries. 

Spreker vraagt hoe het kan dat eerdere metingen geen overschrijding laten zien, maar dat er 

ineens, als meer mensen er meer ruchtbaarheid aan geven, wel overschrijdingen zijn. 

Het betreft hier een inhoudelijk en ernstig onderwerp. 

 

De heer Hoefnagels vindt de woorden van de inspreker indrukwekkend.  

- Het is moeilijk te begrijpen dat het onderzoek in december 2012 aangaf dat de 

waarden binnen de normen vielen en in 2014 dat er een overschrijding van 14 keer is. 

Inmiddels is hem duidelijk dat er voor dergelijke stoffen een doorbraakcurve kan 

gelden, maar dan moeten er ook vragen worden gesteld bij de inrichting van het 

proces. Saneringen worden uitgevoerd op het moment dat er een ernstige en een 

urgente situatie is. In 1999 was er al sprake van een ernstige situatie, urgent is de 

situatie nu pas geworden. Als het regel is dat er zo lang wordt gewacht, dan moet 

hierin verandering komen: als wordt gesaneerd zolang de verontreiniging onder norm 

is, zal er geen persoonlijke schade ontstaan. 

De heer Dercksen vraagt hoe urgent de heer Hoefnagels het wil hebben en citeert: ‘Op deze 

locatie is dus sprake van een ernstige bodemverontreiniging en wij moeten effecten tegengaan 

die invloed kunnen hebben op de volksgezondheid en het milieu.’ 

De heer Hoefnagels antwoordt dat wordt geciteerd uit een stuk waarover hij niet beschikt. Hij 

wil helder krijgen hoe dit zo kan worden verbeterd dat een situatie niet urgent kan worden. 

- Hij vraagt of andere provincies ervaringen hebben met Bosatex. Het lijkt of Bosatex 

erg traag werkt, tien jaar is buitensporig lang. 

- Op RTV Utrecht lijkt het of het zestal locaties de enige is dat hiermee te maken heeft 

in de provincie. Spreker vraagt of navraag is gedaan bij de gemeenten Utrecht en 

Amersfoort, aangezien de provincie voor die gemeenten geen bevoegd gezag is. Daar 

zullen ook chemische wasserijen zijn waar sprake kan zijn van deze situatie.  

- De heer Hoefnagels vraagt of er contact is met de beste kenners op dit niveau, zodat de 

bewoners een onafhankelijke deskundige kunnen spreken. 

 

De heer De Heer sluit zich aan bij de gestelde vragen over de Acacialaan. Hij informeert of, 

aan de hand van Acacialaan 5, nader kan worden gesproken over bodemsanering. Op 

duizenden locaties in de provincie is in meer of mindere mate sprake van bodemvervuiling. 

Locaties ouder dan 2002 of 2004 zijn niet meer zo bekend, dan rijst de vraag of het archief 

een gat heeft en hij zou graag zien dat er op de locaties die gevaar lopen een risicoanalyse 

wordt gemaakt. Er staat een rapportage geagendeerd over de sanering van bodemlocaties - dat 

lijkt in orde, maar wellicht heeft de provincie toch niet alle locaties in beeld. 
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Mevrouw Bloemberg dankt de inspreker voor haar bijdrage. Ook haar fractie is geschrokken 

van het ernstig vervuilde drinkwater.  

Zij sluit zich aan bij de zojuist gestelde vragen en voegt hier enkele vragen aan toe: 

- Er zou bij de sanering ook goed gekeken moeten worden naar de verdere verspreiding 

via het grondwater. Er ligt wellicht een water in de buurt waardoor de vervuiling 

verder wordt verspreid. 

- Als de Omgevingswet van kracht is, wordt het gemakkelijker om vergunningen voor 

schadelijke milieuactiviteiten te verkrijgen. Zij vraagt hoe situaties als deze in de 

toekomst worden voorkomen. 

 

Mevrouw Hoek vindt het heftig dat men als getroffene in de commissie een dergelijk verhaal 

moet houden. Men vraagt hoe het nu gaat, maar het kan jaren duren voor gevolgen zich 

openbaren. 

- Zij vraagt welke maatregelen zijn genomen door de veroorzaker. Dergelijke giftige 

stoffen mogen niet worden geloosd in het oppervlaktewater of in de lucht zodat zij 

zich kunnen verspreiden.  

- Een dergelijk bedrijf moet direct worden stilgelegd en men moet maatregelen nemen 

om te voorkomen dat het kan verergeren. Dit had veel eerder moeten gebeuren. Soms 

wordt van alles gedaan om een bedrijf te verplaatsen, ook in situaties zonder humane 

spoed. Dergelijke bedrijven horen niet thuis in een woonomgeving maar of industrie- 

of bedrijventerreinen, waarbij erop wordt gelet dat zij daar niet meer op 

oppervlaktewater of in de lucht kunnen lozen. 

- Geïnformeerd wordt naar welke maatregelen er naar het bedrijf toe zijn genomen. 

 

De heer Meijer vindt het schokkend dat mensen hier met een dergelijk verhaal komen. 

Mensen zijn in hun fundamentele zekerheden aangetast. Zijn conclusie is dat de overheid 

heeft gefaald in het naar behoren vervullen van haar controlerende taak. Als de informatie zo 

lang beschikbaar was, heeft niemand zich verantwoordelijk gevoeld om in te grijpen. 

- Spreker heeft begrepen dat de bewoners behoefte hebben aan een second opinion. 

Provincie en gemeente werken daaraan mee. In de tekst staat dat de provincie recent 

budget beschikbaar heeft gesteld voor een opdracht aan een door hen te kiezen bureau. 

Spreker vraagt of er overeenstemming is met de bewoners en of het budget toereikend 

is om een verantwoord onderzoek te kunnen doen.  

- Er is de afgelopen jaren vaker gesproken over toezicht en handhaving met betrekking 

tot milieuregels. Toezicht en handhaving zijn in zekere zin geliberaliseerd. 

Geïnformeerd wordt in welke mate de gedeputeerde van mening is dat de houding van 

‘wij kijken wat er op ons af komt en dan doen we wat’ heeft kunnen leiden tot het te 

laat reageren en het wachten op impulsen om iets te doen in de onderhavige kwestie. 

 

De voorzitter schorst de vergadering op verzoek van gedeputeerde De Vries.           

De voorzitter heropent de vergadering. Hij wijst erop dat de commissieleden de ruimte krijgen 

voor tussentijdse vragen, zodat er wellicht niet een tweede termijn hoeft te komen. 

 

Gedeputeerde De Vries laat weten dat hij de vragen zal groeperen in zijn beantwoording. 

- Het TNO-rapport uit 1999 is pas in 2002 naar de provincie gestuurd. Toen kreeg de 

provincie inzicht in deze  verontreiniging. In de eerdere beantwoording was te lezen 

dat de eigenaar, die het onderzoek liet uitvoeren, niet verplicht was om dat aan de 

provincie te sturen.  

De heer Dercksen vraagt of de gedeputeerde zijn twijfel hieromtrent begrijpt. In de 

overeenkomst uit 2004 staat dat het rapport is opgedragen door Vabonet onder de toezegging 
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van de provincie. Dat klinkt niet als: de provincie kent het rapport niet en heeft er achteraf, 

geantidateerd, alsnog toestemming voor gegeven. 

Gedeputeerde De Vries benadrukt dat uit zijn informatie blijkt dat de provincie vanaf 2002 

over het rapport beschikt. Op basis daarvan is het gesprek aangegaan met de heer Van Boordt 

in zijn verzoek aan de provincie om tot nader onderzoek en een saneringsplan te komen. 

De heer Dercksen herhaalt zijn vraag of de gedeputeerde begrijpt dat spreker hier twijfels 

over heeft met het oog op de overeenkomst uit 2004. 

Gedeputeerde De Vries zegt niet over die informatie te beschikken. In 2002 is de informatie 

ontvangen van de heer Van Boordt om daarover in dit kader de discussie te voeren en te 

bezien welk nader onderzoek nodig is en te kijken naar wat daarbij tot een saneringsplan leidt. 

De heer Dercksen stelt dat hij voorleest uit een contract van de provincie, het rapport is 

uitgevoerd onder toezegging van de provincie. Hij vraagt of de gedeputeerde de overeenkomst 

kent. 

Gedeputeerde De Vries kent de overeenkomst niet en geeft aan dat hij hem graag zou zien.  

- De provincie heeft in het gesprek met de eigenaar aangestuurd op een plan van 

aanpak. Het rapport uit 1999 is daarvoor een onderlegger geweest. 

Er is een privaatrechtelijke overeenkomst gesloten met de heer Van Boordt om in 

eigen beheer en voor eigen risico en verantwoordelijkheid nader onderzoek te doen. 

Het aandeel in dat onderzoek betrof een bedrag van €12.500. 

De heer Dercksen vraagt of dit onderzoek uit 2005 is gereedgekomen en of de provincie 

hierin inzicht heeft gekregen. 

Het onderzoek is uiteindelijk door Bosatex overgenomen, laat gedeputeerde De Vries weten, 

aangezien Bosatex in de herfst van datzelfde jaar is opgericht. Daar lag toen de 

verantwoordelijkheid. Spreker heeft hierover geen rapport aangetroffen. 

Mevrouw Hoek concludeert dat, als de eigenaar van de wasserij zelf heeft aangeboden om een 

onderzoek te doen, dit een kwestie is van ‘het eigen vlees keuren’. Zij realiseert zich dat dit 

alles zich afspeelde voordat gedeputeerde De Vries deel uitmaakte van GS, maar wijst erop 

dat, als de heer Van Boordt geld heeft ontvangen voor onderzoek, dit toch bekend moet zijn in 

een archief. 

Dit is zojuist nagevraagd door gedeputeerde De Vries. In 2012 is het rapport via Bosatex 

uiteindelijk bij de provincie gekomen. Het heeft dus tot 2012 geduurd voordat de middelen 

zijn gebruikt om tot het rapport te komen. 

De heer Dercksen verbaast zich hierover en gedeputeerde De Vries deelt die verbazing. 

- De jaarlijkse meet- en controlecyclus die is genoemd is niet de jaarlijkse meet- en 

controlecyclus van de provincie of een Omgevingsdienst, maar die van Bosatex. 

De heer Dercksen geeft aan dat dit doet vermoeden dat er elk jaar wordt gemeten en 

gecontroleerd, terwijl er wordt gesproken over een meting uit 2012 waarbij de waarde toen al 

op de grens van de norm lag. Er is dus niet sprake van jaarlijkse meet- en controlecycli in de 

afgelopen jaren: Bosatex is in 2012 voor het eerst gaan meten en heeft toen al waarden 

vastgesteld die niet gewenst waren. 

Volgens gedeputeerde De Vries kan dit zo worden vastgesteld. In 2009 kreeg Bosatex de 

financiële middelen van het Rijk om het werk op te pakken. Het is juist dat Bosatex in 2012 

op die locatie is begonnen met het onderzoek naar de waarde, toen werd een waarde dicht 

onder de norm gemeten. Er was toen echter geen sprake van een humaan risico. Dat laat 

onverlet dat de verontreiniging de aandacht verdiende. Wat voor de provincie leidend was, is 

of toen sprake was van een overschrijding zoals die in 2014 is geconstateerd. 

De heer Dercksen vraagt of de gedeputeerde het eens is met degenen die menen dat, als een 

waarde de norm zo dicht is genaderd, er snel opnieuw metingen moeten worden gedaan en 

dan niet alleen in de open ruimte maar bijvoorbeeld ook in een dichte kast. 
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Volgens gedeputeerde De Vries lag de verantwoordelijkheid voor het verrichten van metingen 

bij die locatie bij Bosatex. In 2013 heeft Bosatex dat aanvullend gedaan. Uiteindelijk komt 

men uit bij de metingen van voor de zomer van 2014, waarbij bekend werd dat het niet 

vertrouwd werd wat daar werd gemeten. Men vroeg zich af of de waarden eventueel te wijten 

waren aan schilderwerk. De informatie is door Bosatex voor een deel achtergehouden voor de 

provincie. Via de RUD heeft de provincie om nadere metingen gevraagd om te kunnen 

vaststellen dat er sprake is van een humaan risico. Deze stappen zijn gedaan voordat duidelijk 

was dat de norm werd overschreden. 

- De kadastrale registratie doet men pas bij beschikking van ernst en spoed. Vandaar dat 

dit in augustus 2014 is gedaan. 

- Op de Traaij in Driebergen heeft de heer Van Boordt ook een stomerij. De 

verontreiniging behoort tot het bevoegd gezag van de provincie, maar de stomerij zelf 

valt onder gemeentelijk bevoegd gezag. De gemeente heeft vastgesteld dat de stomerij 

nu binnen de normen functioneert. Daar kan dus niet op worden gehandhaafd. 

De heer Dercksen heeft van bewoners naast de stomerij vernomen dat er wordt geloosd en dat 

er lucht ontsnapt op tijden waarop dit niet is toegestaan. Ook verblijven er mensen op locaties 

waar dit niet is toegestaan. Handhaven blijkt moeilijk te zijn, wellicht kunnen er afspraken 

worden gemaakt zodat de gemeente strenger toezicht kan houden op hoe de heer Van Boordt 

zijn bedrijf exploiteert. Misschien is het beter om te overleggen over de vraag of de exploitant 

zijn winkel niet moet sluiten en desnoods verplaatsen.  

Er wordt gesteld dat het bedrijf nu aan de normen voldoet, mevrouw Hoek informeert naar 

wat er wordt gedaan om te voorkomen dat vervuiling in de bodem, het oppervlaktewater of de 

lucht komt. Zij vraagt hoe het met het personeel is gesteld, of dat niet gescreend zou moeten 

worden. Een dergelijk bedrijf hoort volgens haar niet meer op die locatie, het zou moeten 

worden uitgeplaatst naar een bedrijven- of industrieterrein. 

Gedeputeerde De Vries deelt de opvatting van de heer Dercksen dat het goed is om met de 

gemeente in gesprek te gaan over hoe met de heer Van Boordt en met de locatie moet worden 

omgegaan, over in hoeverre daar strikt toezicht op moet zijn en of er, met de door de heer 

Dercksen gemaakte opmerkingen, aanleiding is om na te gaan of normen worden 

overschreden. Spreker zegt dit toe. Hij verwacht dat de gemeente handhavend zal optreden en 

ervoor zorg zal dragen dat binnen de normen wordt gewerkt of dat sancties worden opgelegd.  

De heer Dercksen vraagt de gedeputeerde de uitkomsten van het overleg met de gemeente te 

delen met de commissieleden. Hij vraagt de overige fracties of men in meerderheid van 

mening is dat het probleem moet worden opgelost, dus dat het bedrijf moet worden 

uitgeplaatst. Dit gebeurt ook met tankstations in stedelijk gebied. Hij stelt voor om in kaart te 

brengen wat de kosten van een dergelijke uitplaatsing zouden zijn. Er zou dan met provincie, 

gemeente en misschien Bosatex een definitieve oplossing gevonden kunnen worden. Hij 

vraagt de gedeputeerde of hij hierover mee wil denken. 

Gedeputeerde De Vries is hiertoe bereid. 

- De heer Dercksen vroeg naar de lijst van zes spoedlocaties, met name naar het 

tankstation in Maarssen. Het verschil met de andere locaties is dat deze locatie reeds 

beschikt is. De deadline van het indienen van een saneringsplan is verstreken, dat was 

27 of 28 september. Nu wordt een handhavingstraject ingezet om ervoor te zorgen dat 

er of een saneringsplan komt of dat de eigenaar van het betreffende tankstation een 

sanctie wordt opgelegd. 

In de beleving van de heer Dercksen verschilt een tankstation van een stomerij qua vervuiling. 

In hoeverre zijn deze casussen vergelijkbaar met de casus Acacialaan? Hij vraagt waarin de 

urgentie zit bij deze locaties, afgezien van Driebergen. 
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Gedeputeerde De Vries licht toe dat op de zes locaties in het verleden dezelfde vluchtige 

gechloreerde stoffen zijn gebruikt. Er is al onderzoek gepleegd, maar dit alles geeft aanleiding 

om na te gaan of op die locaties sprake is van eenzelfde soort situatie als in Doorn. 

- Wat de vraag over het drinkwateronderzoek betreft: dit heeft plaatsgevonden. Het is 

inderdaad zo dat de vraag van de bewoners kwam. Men zou verwachten dat dit door 

Bosatex zou worden opgepakt toen men bezig was met het nadere onderzoek op de 

locatie. De gedeputeerde vindt dit een omissie.  

- Vitens werkt hier onder Arboregels. De provincie heeft ervoor gezorgd dat Vitens snel 

de vergunning kreeg om de waterleidingen te vervangen, een tijdelijke maatregel. 

Volgens de heer Dercksen mogen de medewerkers van Vitens de ernstig vervuilde grond niet 

in zonder saneringsplan.  

Gedeputeerde De Vries laat weten dat dit is gedaan in het kader van tijdelijke 

beheersmaatregelen. Normaal gebeurt dit via een saneringsplan. Vanwege de humane spoed is 

toegestaan dat de waterleidingen werden vervangen. 

- De situatie van de Beatrixstraat in Veenendaal is enigszins anders. Die sanering werd 

in 1998 door de provincie Utrecht zelf uitgevoerd, aangezien de eigenaar niet meer 

was te achterhalen. Dan ligt de verantwoordelijkheid bij het bevoegde gezag, de 

provincie. Later is de stichting Bosatex opgericht vanuit het Rijk en de branche om 

ervoor te zorgen dat zij de verantwoordelijkheid voor de sanering ook zelf nemen, ook 

vanuit de gedachte ’de vervuiler betaalt’. 

De heer Dercksen merkt op dat, als er een ernstige verontreiniging is zoals nu in Doorn, en 

Bosatex en de exploitant doen er niets tegen, er een moment komt dat de provincie de eigen 

verantwoordelijkheid met oppakken. De provincie kan zich niet tien jaar achter Bosatex 

verschuilen, zij moet Bosatex tot sanering bewegen of zelf ingrijpen. 

De heer Meijer merkt op dat dit het uitvloeisel is van het zelfreguleringsbeleid zoals dat door 

de Rijksoverheid is gevoerd. Brancheorganisaties moeten maatschappelijke problemen 

oplossen die zij zelf veroorzaken. De overheid die daarin een verantwoordelijke taak heeft, 

moet dit met verstand doen en moet zich realiseren dat het ook het belang is van een 

dergelijke organisatie om namens haar leden niet te hard voorop te lopen als het gaat om de 

uitvoering. Spreker vraagt of de zorg hier niet te gemakkelijk bij Bosatex is neergelegd. 

Daarmee zijn verantwoordelijkheden als handhaver, die toch primair bij de provincie lagen, 

verwaarloosd. 

Voor gedeputeerde De Vries is het de vraag wie verantwoordelijk is voor welke vervuiling. In 

Veenendaal was niet meer te achterhalen wie de veroorzaker van de vervuiling was, het kon 

niet worden verhaald en de provincie nam dus zelf het initiatief om te saneren. Hier was juist 

vanuit het Rijk de inzet gepleegd om te komen tot een dergelijke organisatie. Achteraf kan 

men zich afvragen of er niet eerder richting Bosatex ingegrepen had moeten worden, of er niet 

eerder maatregelen getroffen hadden moeten worden, eerder nadere onderzoeken hadden 

moeten worden gedaan en eerder met een saneringsplan gekomen had moeten worden. Hij is 

bereid de conclusie te trekken dat dit eerder had gemoeten. Maar het traject van de oprichting 

van Bosatex tot het moment dat zij financiering kregen heeft zijn beslag gehad.  

Mevrouw Hoek benadrukt dat, als de bron aanwezig blijft, men moet blijven doorgaan met 

saneren. 

Gedeputeerde De Vries vindt het van belang dat Bosatex voor 1 december aanstaande een 

saneringsplan indient en de sanering daarna ter hand neemt. Dit geldt voor deze maar ook 

voor andere locaties. 

 

- In reactie op de heer Meijer laat de gedeputeerde weten zich ook af te vragen in 

hoeverre de provincie een dergelijke organisatie de ruimte moet geven dit te doen. Als 
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de organisatie er niet was geweest en alle chemische reinigingbedrijven hadden hun 

eigen sanering moeten doen, dan waren ook de kosten voor de provincie geweest. 

De heer Meijer wijst erop dat de opruiming dan ook voor de provincie was geweest. Het had 

dan misschien de provincie meer gekost, maar het had ook veel ellende gescheeld. 

Mevrouw Hoek wijst erop dat ieder startend bedrijf begint met een onderzoek door de 

Milieudienst (nu RUD) en die had dus de taak om een basisonderzoek te doen bij bedrijven 

die chemisch materiaal gebruiken, om vervolgens ieder jaar een controle uit te oefenen.  

De heer Dercksen complimenteert de gedeputeerde met diens eerlijkheid. Het schept echter 

wel verplichtingen ten opzichte van de mensen die in 2005, één persoon zelfs zeer recentelijk, 

daar een huis hebben gekocht. Spreker hoort graag hoe genereus de gedeputeerde is ten 

opzichte van hen die qua gezondheid en financiën hierdoor schade hebben opgelopen. 

Gedeputeerde De Vries stelt dat, als er onomstotelijk komt vast te staan dat de provincie een 

verantwoordelijkheid heeft in deze kwestie, de provincie deze verantwoordelijkheid niet zal 

ontlopen. Hierin is al een stap gemaakt door af te spreken dat de bewoners een onafhankelijk 

iemand kunnen inschakelen om het onderzoek en het saneringsplan te volgen. Hiervoor wordt 

vanuit de provincie geld beschikbaar gesteld. 

- In reactie op de vraag van de heer Meijer, antwoordt spreker dat er met de bewoners 

overeenstemming is bereikt voor wat betreft het bureau dat het onderzoek zal doen. 

Het betreft met name het begeleiden van de mensen in het kader van het saneringsplan 

en het vertrouwen dat zij moeten hebben ten aanzien van de uiteindelijke sanering. Het 

is niet een aansprakelijkheidsonderzoek. 

De heer Meijer vraagt hoe de vraag naar de verantwoordelijkheid, ook met betrekking tot het 

verleden, objectief wordt vastgesteld. 

Gedeputeerde De Vries gaf aan dat, daar waar de aansprakelijkheid lag, hij die zou nemen. De 

heer Dercksen hoort graag nogmaals bevestigd door de gedeputeerde dat hij de bewoners kan 

toezeggen dat, daar waar de provincie eerder had moeten zijn met optreden, hij hen op een 

wijze tegemoet zal komen die recht doet aan het feit dat de provincie eerder had moeten zijn. 

Gedeputeerde De Vries zou dit graag toezeggen, maar voelt zich enigszins beperkt in zijn 

manier van antwoorden doordat de provincie in een juridische procedure aansprakelijk is 

gesteld. Maar alles is erop gericht om er samen uit te komen en de omwonenden het comfort 

te geven dat zij verdienen. 

De heer Meijer vindt het van belang dat er, naast de erkenning van de gedeputeerde dat hij het 

graag anders had gezien, vanuit een kritisch oogpunt gezien een evaluatie plaatsvindt van wat 

zich tussen 1999 en heden heeft voltrokken, zodat de Staten zich erover kunnen buigen. 

De huidige stukken zijn meer een opsomming van data en feiten. De impact op mensenlevens 

is groot. Daarom zouden Staten en college de verantwoordelijkheid kunnen nemen om de 

dossiers Doorn en Driebergen kritisch te evalueren en er een rapport van te maken. Het is ook 

een kwestie van serieus lering trekken uit de gebeurtenissen. 

Gedeputeerde De Vries meent dat deze casus ertoe heeft geleid dat mensen goed zijn gaan 

nadenken over hoe hiermee wordt omgegaan. Hij benadrukt dat de provincie is overvallen 

door het feit dat in 2014 ineens een humaan risico is ontstaan. Tot die periode was dit niet aan 

de orde en hoefde bijvoorbeeld de beschikking van ernst en spoed niet afgegeven te worden. 

Tot die periode was er het besef dat Bosatex hiervoor eindverantwoordelijk was. Natuurlijk 

had de provincie eerder Bosatex op de huid kunnen zitten. GS hebben indertijd een afweging 

gemaakt ten aanzien van hoe moest worden omgegaan met Bosatex, het ministerie wil graag 

dat Bosatex een kans krijgt. Achteraf had dit wellicht anders gemoeten, maar dat voegt niet 

veel toe aan het feitenrelaas dat in de beantwoording al is meegenomen. 

De heer Meijer benadrukt dat het essentieel is dat de provincie ook kritisch naar zichzelf kijkt. 

De komst van Bosatex is een uniek onderdeel van het proces geweest, maar dat neemt niet 

weg dat er nu geen inzicht is in welke overwegingen ten grondslag hebben gelegen aan de 
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keuzes die toen zijn gemaakt. Vanaf 1999 tot nu waren er allerlei ontwikkelingen waardoor, 

achteraf gezien, procedures vóór de mensen gingen. Het is van belang om te weten in 

hoeverre dat in het beleid in de toekomst nog een rol speelt. 

 

Gedeputeerde De Vries wijst erop dat de vraag van de VVD-fractie over het kadaster 

inmiddels is beantwoord.  

 

In reactie op de vraag van de PvdA-fractie, memoreert gedeputeerde De Vries dat  

- de provincie meewerkt en meebetaalt aan het onafhankelijk onderzoek, in ieder geval 

bij de aanloop naar het saneringsplan. Daarnaast draagt de gemeente bij in de 

voorlopige kosten voor het huisvesten van de mensen elders. 

- De gedeputeerde gaat graag in overleg met de mensen. Hij is van mening dat de 

uiteindelijke rekening voor dit alles bij Bosatex moet komen te liggen en de provincie 

zal de mensen dan ook steunen bij het verhalen van de kosten bij Bosatex. 

De heer E. de Vries benadrukt dat de taak van de overheid hier is om actie te ondernemen en 

ervoor te zorgen dat de grootste rekeningen niet bij de mensen terecht komen.  

 

In reactie op de vraag van de fractie van GroenLinks hoe vermijdbaar de verontreiniging was, 

licht gedeputeerde De Vries toe dat 

- in de jaren zeventig en tachtig voor wasserijen en stomerijen andere milieuregels 

bestonden en lozingen op het riool mogelijk waren.  

De her Fastl bedoelde hier de bestuurlijke vermijdbaarheid. Hij vindt het raadselachtig dat er 

in 2002 een rapport bekend was met een bepaalde urgentie en dat dit rapport niet terug te zien 

was in de lijst van urgente locaties.  

De belangrijkste vraag is inderdaad wat er nu voor de mensen gaat gebeuren. De gemeente 

heeft de verantwoordelijkheid nu even overgenomen en wil dit verhalen op Bosatex. De 

provincie zou het ook op die manier kunnen doen.  

De heer Dercksen wijst erop dat de exploitant €60.000 aan Bosatex heeft betaald, maar dat de 

kans klein is dat voor €60.000 de grond kan worden gesaneerd. Als Bosatex betaalt, betalen 

alle belastingbetalers dit in feite. 

- Gedeputeerde De Vries antwoordt de heer Fastl dat er op een gegeven moment in 

Nederland heel veel locaties met bodemverontreiniging te maken hadden. Daar werd 

een volgorde in aangebracht, omdat er locaties bij waren met een humaan risico die 

moesten worden aangepakt. Gaandeweg ontstond de spoedlocatielijst, een lijst waar 

locaties bij komen en af gaan. Het feit dat iets een spoedlocatie is, betekent niet dat de 

locatie de volgende dag moet worden aangepakt. Het betekent dat de locatie bekend is 

en dat er op termijn maatregelen moeten worden genomen. Is het een spoedlocatie 

met humaan risico, dan moet er terstond wat gebeuren. 

- Spreker antwoordt de heer Dercksen dat €60.000 natuurlijk een klein bedrag is, gezien 

de omvang van de verontreiniging. De heer Van Boordt is een overeenkomst 

aangegaan met Bosatex en daarmee is Bosatex de verantwoordelijke geworden voor 

de saneringsopgave. Het Rijk heeft afspraken gemaakt met Bosatex en de middelen 

die de provincie had voor bodemsanering zijn toen naar Bosatex overgeheveld. 

Inderdaad betaalt nu heel Nederland mee aan saneringen. Een klein deel wordt 

gefinancierd uit brancheorganisaties. 

 

- GS zullen het gesprek met de gemeente aangaan over de vraag hoe de heer Van 

Boordt nu opereert op de twee locaties en of dat binnen de normen is zodat er niet 

sprake kan zijn van nog toenemende verontreiniging. 
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Volgens de heer Meijer is de hoofdvraag nu wie dit alles oplost. Hiervoor zijn bouwstenen 

nodig. Hij waarschuwt ervoor dat, wanneer de schuldvraag blijft bestaan, dit een proces is dat 

heel lang kan gaan duren. Hij vraagt hoe GS dit gaan benaderen, wat voor invloed dit heeft op 

het zoeken naar een effectieve oplossing en of de aangespannen procedure wordt gebruikt als 

toetssteen voor het invullen van de schuldvraag. 

Gedeputeerde De Vries geeft aan over onvoldoende juridische kennis te beschikken om op de 

laatste vraag antwoord te kunnen geven. Hij wil in het gesprek met Bosatex en de gemeente 

heldere afspraken maken over de kosten. Het is ook in het belang van de gemeente dat 

Bosatex betaalt.  

 

- Op de vraag van de CDA-fractie waarom er niet eerder is ingegrepen, antwoordt 

gedeputeerde De Vries dat pas in augustus 2014 onomstotelijk is vastgesteld dat er 

sprake was van humane spoed.  

 

- De gedeputeerde laat de D66-fractie weten dat GS continu kritisch kijken naar de 

inrichting van processen, nu ook met de RUD. Het is niet mogelijk om deze situaties 

uit te sluiten, men kan altijd overvallen worden door een nieuwe situatie van humane 

spoed, nieuwe bodemverontreinigingen. 

Het ging de heer Hoefnagels bij zijn vraag niet zozeer om uitsluiten. In 2012 lagen de 

waarden tegen de norm aan, dan weet men dus dat, als er iets bij komt, er sprake is van 

humane spoed, iets dat men wil voorkomen. 

Gedeputeerde De Vries licht het verschil tussen 2012 en 2014 toe. In 2012 werd geconstateerd 

dat de norm van humane spoed niet werd overschreden. Bosatex bereidde toen al een 

saneringsplan en een plan van aanpak voor. Het unieke van de situatie in Doorn is, dat er een 

versnelling is ontstaan in de verslechtering van de situatie, waardoor de humane spoedlocatie 

is ontstaan. Spreker betreurt dit. 

- De gedeputeerde heeft de vraag hoe de stichting Bosatex in andere provincies 

functioneert neergelegd in een IPO-overleg van de bestuurscommissie Vergunning 

Planning en Handhaving. 

- Naar aanleiding van de vraag van de heer Hoefnagels zal spreker contact opnemen met 

de gemeenten Utrecht en Amersfoort. 

- GS zullen zo goed mogelijk in contact blijven met de bewoners om ervoor te zorgen 

dat zij zoveel mogelijk worden geholpen in deze moeilijke tijd. 

- In reactie op de vraag van de heer De Heer laat de gedeputeerde weten dat het niet zo 

is dat er een gat in het archief is of dat er gegevens zijn verdwenen. 

- Op de vraag naar een risicoanalyse van alle locaties antwoordt de gedeputeerde dat er 

sinds 2009 continu screening is op de spoedlocatielijst: men houdt continu bij of er 

veranderingen zijn, of er nader onderzoek nodig is en wanneer een 

saneringsprogramma van start moet gaan. 

 

De fractie van de PvdD informeerde naar het risico voor het grondwater.  

- De gedeputeerde laat weten dat dit een onderdeel is van het nadere onderzoek dat 

wordt uitgevoerd. Als het saneringsplan er is, wordt hier absoluut rekening mee 

gehouden. De vervuiling zoals die nu is geconstateerd ligt niet in de directe 

invloedssfeer van een drinkwaterwinning. 

- De nieuwe Omgevingswet gaat met name over de ruimtelijke aspecten en zal niet van 

invloed zijn op hoe de provincie met vergunning, toezicht en handhaving om gaat. 

 

- In reactie op de vragen van de 50PLUS-fractie wijst de gedeputeerde erop dat een 

dergelijke verontreiniging tegenwoordig niet meer kan ontstaan, omdat de wetgeving 



 18 

de afgelopen jaren is verscherpt en aangepast. Ook als een wasserij op een andere plek 

of op een industrieterrein zou worden geplaatst, zou het bedrijf zich aan strikte wet- en 

regelgeving moeten houden. 

Mevrouw Hoek vraagt een bevestiging op haar vraag of dit echt niet meer kan gebeuren. De 

wasserij moet dan nergens meer op lozen, behalve in een tank die speciaal wordt opgehaald. 

Vitens doet metingen met drinkwater. Alles wat bij gebruik van water achterblijft op de huid 

en in voedsel is kankerverwekkend op langere termijn. Vitens gaat in het verontreinigde 

gebied de huisaansluitingen van tien huizen vervangen. Maar als hier vervuild water doorheen 

blijft komen, zal er daarna weer vervangen moeten worden. 

De heer Emons is zestien jaar lang directiesecretaris van het waterleidingbedrijf Midden 

Nederland geweest. Hij stelt dat er onderscheid moet worden gemaakt tussen het grondwater 

waar het water gewonnen wordt en bereid wordt tot drinkwater én de buizen waardoor het 

wordt getransporteerd en de huisaansluitingen. Hier is sprake van permeabele 

huisaansluitingen, die op een totaal ander grondpakket zitten dan het grondwater. De rol van 

Vitens kan dus ook uitsluitend die zijn van een bedrijf dat wordt gealarmeerd en in overleg 

met de provincie komt tot een versnelde noodreparatie ter plekke. 

Mevrouw Hoek wijst erop dat het drinkwater zelf verhoogde concentraties bevatte. 

De heer Emons licht toe dat het drinkwater door het waterbedrijf wordt geleverd via het 

transportnet. Het wordt verontreinigd op de plekken waar de bewoners zich bevinden. 

Gedeputeerde De Vries bevestigt dat het gaat om de waterleidingen vlak bij de stomerij. Die 

zijn met PER doordrongen, wat heeft gezorgd voor de vervuiling van het drinkwater. De 

levering door Vitens is zuiver, daarom wil Vitens zo snel mogelijk de leidingen vervangen 

zodat de levering van zuiver drinkwater kan worden hervat. 

 

De vraag van de heer Meijer over de second opinion heeft gedeputeerde De Vries inmiddels 

beantwoord. 

- Het is terecht dat de veroorzakers hun eigen verantwoordelijkheid nemen om de 

rommel die zij creëren op te ruimen, maar er moet ook vertrouwen zijn dat een 

dergelijke organisatie het op een goede en ordentelijke manier doet. Spreker laat 

voorzichtig weten dat hij bij deze casus dit vertrouwen nog niet heeft. 

De heer Meijer vraagt of de gedeputeerde middels een memo een tijdsplanning kan aangeven 

van wat er nu gaat gebeuren. Hij herinnert aan zijn vraag om een evaluatie. 

Gedeputeerde De Vries antwoordt dat twee data erg relevant zijn ten aanzien van het traject 

dat nu wordt ingezet, dat is 1 december 2014 ten aanzien van het indienen van het 

saneringsplan door Bosatex en 1 april 2015, de start van de sanering. Spreker wil eerst in het 

gesprek met de bewoners horen wat hun wensen en ideeën zijn. Hij vraagt de Staten hem de 

gelegenheid te geven het gesprek te voeren met de gemeente en de bewoners en zegt toe 

hiermee terug te komen naar de Staten. 

De vraag om een evaluatie neemt hij in beraad omdat hij twijfelt of dit toegevoegde waarde 

zal hebben. Hij zegt toe hierop terug te zullen komen in de volgende commissievergadering. 

 

De voorzitter rondt de bespreking van dit onderwerp af. 

 

7. PCL advies over duurzame energie en netwerksamenleving 
De voorzitter memoreert dat de vorige week enkele partijen uitvoerig zijn gehoord over 

nieuwe vormen van energie.  

De voorzitter geeft het woord aan de voorzitter van de PCL, de heer Van de Klundert.  
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Met het oog op het late tijdstip hebben de afgevaardigden van de PCL besloten de presentatie 

over te slaan. De heer Van de Klundert benoemt enkele punten uit het PCL-advies, waarna de 

commissieleden het debat met de afgevaardigden van de PCL kunnen aangaan. 

 

De tekst van de inleiding van de heer Van de Klundert wordt als bijlage 2 aan dit verslag toegevoegd. 

Kortheidshalve zij daar naar verwezen. 

 

De voorzitter dankt de voorzitter van de PCL voor zijn inleidende woorden. 

De voorzitter geeft de commissieleden gelegenheid tot het stellen van vragen. 

 

De heer De Heer vindt het een veelzijdig advies over duurzame energie en over de partners. 

Zijn fractie heeft in het verkiezingsprogramma de doelstelling van 2% besparing opgenomen. 

Hij vraagt de andere fracties dit ook te doen, dan komt dit in het collegeakkoord van volgend 

jaar en is de continuïteit gewaarborgd. 

Al langer wordt gewacht op een presentatie van het college over het landelijk 

Energieakkoord. De vraag is of de provincie de ambities haalt, of de ambities moeten worden 

bijgesteld of dat er harder aan gewerkt moet worden. Spreker hoopt dat het advies van de PCL 

het college aanspoort om snel hiermee te komen. Hij is van mening dat het vorige college 

hard werkte aan het behalen van de doelstellingen en dat het komende college dit zal doen. 

Hij is er benieuwd naar of het huidige college nog energie heeft om ermee aan de slag te gaan. 

Zijn fractie is bereid alle doelstellingen uit het advies van de PCL over te nemen en hij spreekt 

de hoop uit dat de andere fracties dit ook doen.  

 

De PCL stelt dat het grootste resultaat voor wat betreft energiebesparing kan worden gehaald 

in de bebouwde omgeving, hierbij wordt een doel van 7% per jaar genoemd. Mevrouw 

Bloemberg informeert bij het college  

- of er nu een doel van een bepaald percentage per jaar is en of wordt dat gehaald, 

- wat de provincie doet aan het energiezuiniger maken van woningen, 

- hoe energiezuinig het Provinciehuis zelf is, of er groene stroom wordt gebruikt en of 

men bezig is met besparingen. 

 

De heer Smakman constateert dat er een mooi PCL-advies ligt maar dat de Staten ook kunnen 

putten uit informatie die is verstrekt in de kennisbijeenkomst over energie van de vorige 

maandag. In die bijeenkomst zijn plannen gepresenteerd over wat op provinciaal niveau kan 

worden gedaan, de nadruk ligt op de invulling van de provinciale rol. Hij adviseert het college 

om hiervan goed kennis te nemen en te bekijken wat hiermee kan worden gedaan.  

- Door het PCL-rapport en de bijeenkomst krijgt men de indruk dat de 10% misschien 

niet zal worden gehaald, maar dat men met wat extra inspanning op 7 of 8% uit kan 

komen. Dat zou de komende vijf jaar moeten gebeuren. Spreker herkent hier en daar 

wensdenken: resultaten worden alvast ingeboekt. Als men goed kijkt naar de nu 

gerealiseerde projecten voor wat betreft windenergie en bio-energie is de conclusie dat 

er nog weinig is gerealiseerd. Misschien mag niet meer dan 1 tot 2% duurzame energie 

worden ingeboekt. 

De gerealiseerde initiatieven in de provincie zijn over het algemeen kleinschalig. Zijn 

fractie meent dat de 10% niet realistisch is. Dit pleit voor een bijstelling van de 

doelstelling en voor een inhaalslag daar waar mogelijk.  

- Het is lastig te zien welke getallen van toepassing zijn op de provincie, wat het 

energiegebruik is van de provincie Utrecht, wat het aandeel duurzaam in Utrecht is. Er 

is dus sterke behoefte aan een monitoringsysteem, waarmee preciezer dan tot nu toe 

kan worden bekeken hoe de feitelijke situatie is en hoe die zich verhoudt tot de 
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doelstelling. Hij vraagt of de gedeputeerde bereid is om op korte termijn een 

monitoringsysteem te laten uitwerken. Dit geeft PS ook beter de mogelijkheid om de 

vinger aan de pols te houden. 

De heer De Heer vraagt of dit echt nodig is, hij meent dat de hoofdlijn duidelijk is. 

De heer Smakman wijst erop dat er toch verschillen in cijfers zijn. Het is goed om precies, 

met een nauwkeurigheid van plus of min 5%, te weten wat de doelstelling is. De Staten willen 

nauwkeuriger weten hoe de lopende projecten verlopen. 

Op dit moment is er geen sprake van een geïntegreerd energiebeleid, de integrale visie 

ontbreekt. GS kiezen ervoor om de markt een hoofdrol te laten spelen in de transitie. Er zijn 

echter oorzaken aan te wijzen voor het feit dat de markt dit niet zomaar gaat doen, dit heeft 

vooral te maken met landelijk beleid, met de overcapaciteit in de energieproductie, de 

internationale ontwikkelingen en de prijs van de elektriciteit. Dat maakt het lastig om als 

provincie goed positie te kiezen. Hij adviseert het college om goed te kijken naar wat andere 

provincies doen, om goed af te stemmen met het Rijk en de gemeenten en om vooral in te 

zetten op maatwerk bij het realiseren van individuele projecten. Dit kan liggen op het vlak van 

geld, voorlichting of het creëren van draagvlak of acties op het gebied van ruimtelijke 

inpassing en vergunningverlening. Dit vraagt een zekere mate van durf van de provincie. 

De heer Smakman durft niet met zekerheid te zeggen of de krachtenbundeling die de PCL 

voorstelt het grote verschil gaat maken. Actie is zeker nodig. 

NMU en EBU zijn bezig met een energieplan. Het plan maakt een solide indruk en bevat 

enkele stevige aanbevelingen. Spreker informeert naar 

- hoe het college omgaat met deze plannen en 

- wanneer hierover nader wordt gesproken. 

 

De heer Fastl vindt het PCL-advies helder: handen uit te mouwen en beginnen daar waar 

bekend is dat het effect sorteert: het isoleren en het minder verbruiken. De vraag is hoe men 

dat voor elkaar krijgt, hoe de provincie de rol op zich kan nemen om met partners de 

versnelling hierin te krijgen en in hoeverre de provincie daarmee bezig is.  

Een ander punt is wat er gaat gebeuren op het gebied van de opwekking van energie. Zijn 

fractie meent niet dat op dat gebied veel meer kennis nodig is. Er moet een slag worden 

geslagen. Met zonnepanelen kan veel meer worden gedaan, met kleinschalige opwekking van 

windenergie kan ook meer worden gedaan. Spreker is benieuwd naar in hoeverre de provincie 

op het bedrijventerrein in de directe omgeving een trekker kan zijn om ervoor te zorgen dat 

alle daken hiermee vol komen te staan. De provincie moet het goede voorbeeld geven. 

 

De heer E. de Vries vindt het een helder advies dat zijn fractie kan steunen. In de politiek is 

het echter de kunst om gelijk te krijgen. Hoort dit onderwerp niet meer tot de kerntaken dan, 

hoe belangrijk het ook is, gaat het niet door. De PCL stelt halverwege het advies dat het voor 

de commissie ook niet helder is of energie tot de kerntaken behoort.  

- Hij vraagt de PCL het college ervan te overtuigen waarom het energiebeleid dat de 

PCL voorstaat tot de kerntaken moet behoren voor de provincie. 

De heer Meijer wijst erop dat energie altijd een vast onderdeel is geweest van de commissie 

Mobiliteit, Milieu en Economie. Energie is ook nu een kerntaak van de provincie. 

De heer E. de Vries hoort daarover graag fracties als die van VVD of D66. Als hij vergelijkt 

wat binnen de commissie de afgelopen drie tot drie en een half jaar is gedaan aan het 

energievraagstuk, in daadkracht, in miljoenen euro’s investeren en doelen bereiken, en wat is 

bereikt aan bijvoorbeeld asfalt uitrollen, dan ziet spreker een groot verschil in die balans.  

De heer Meijer meent dat, ongeacht wat men ermee doet, energie een kerntaak van de 

provincie is. Het is niet toevallig dat het kabinet de provincies aanspreekt, zij zijn 

verantwoordelijk. 
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De heer Hoefnagels is eveneens van mening dat energie een onderdeel is van deze commissie. 

Als onderdeel van het economisch beleid heeft gedeputeerde Van Lunteren de 

commissieleden enige malen meegenomen in bijvoorbeeld Smart Grit en het Garantiefonds 

energie. Het onderwerp is dus in de commissie behartigd. 

 

De heer Konings is het in grote lijnen eens met de vorige spreker. De VVD-fractie stelt wel: 

alles wat belangrijk is hoeft niet per se tot het besluit te leiden dat het een kerntaak is van de 

provincie. Dit college heeft het keurig belegd in de diverse kerntaken die zijn geformuleerd. 

Spreker ziet geen reden om energie ineens tot kerntaak te promoveren. 

 

De heer Ubaghs stelt dat het bekend is hoe de PVV-fractie denkt over de PCL. Landelijk pleit 

de fractie voor opheffing omdat de fractie de commissie van weinig toegevoegde waarde 

vindt. Ook dit advies voldoet aan dit criterium. De heer Ubaghs gaat ervan uit dat hij, als hij 

een middag met ambtenaren en sommige partijen zou praten, precies hetzelfde zou horen als 

in het advies staat. Op één aspect na, daar komt hij op terug. 

- Het bevreemdt hem dat er twee externen zijn ingehuurd en hij vraagt de gedeputeerde 

of de PCL daarvoor toestemming moet vragen of dit zelfstandig mag doen. 

- Hij vraagt de leden van de PCL of zij erover hebben nagedacht om, als externen 

worden ingehuurd, ook eens een tegengeluid in te huren.  

Volgens de heer Hoefnagels is de PCL door PS en GS samen ingesteld. De vraag zou dan ook 

aan de commissieleden zelf kunnen worden gesteld. In de discussie bij het instellen van de 

PCL is gesproken over de mogelijkheid van externe inhuur en hiervoor is ook budget. 

De voorzitter wijst erop dat de PCL een adviescommissie is van PS. 

De heer Ubaghs handhaaft zijn vraag aan GS, omdat GS hierbij ook een rol heeft. 

- Tegen één advies heeft zijn fractie zwaarwegende bezwaren en dat is als de provincie 

als bankier gaat optreden. Dit wordt mede voorgesteld bij één van de aanbevelingen. 

De heer De Heer vraagt wat principieel het verschil is met de OMU, dat is ook een bank. 

De heer Ubaghs geeft aan dat zijn fractie ook daar tegen is. De provincie is geen bankier. 

De heer De Heer constateert dat de fractie dan een heel instrumentarium laat liggen. 

 

De heer Meijer deelt mee dat zijn fractie het overgrote deel van het advies van harte 

onderschrijft. Hij verbaasde zich over de opmerking van de heer Van de Klundert dat het 

vorige college torenhoge ambities had, het huidige college niet zo en dat vervolgens moet 

worden gezorgd voor continuïteit. Volgens de heer Meijer moet men dat dus juist niet doen. 

De meeste verkiezingsprogramma’s zijn of worden nu geschreven. De hoogste doelstelling 

van de adviezen kan zijn dat de adviezen worden gehoord en worden verwerkt in de 

programma’s, op één programma na. Hier ligt duidelijk een provinciale taak. 

Een belangrijk aspect is het energiezuiniger maken van corporatiewoningen. 

- In de eerdere presentatie heeft men het verhaal van de EBU gehoord. Hij vraagt het 

college wat de precieze plek is van de EBU en hoe de invalshoek van de EBU moet 

worden gezien naar het energiebeleid. Daar wordt de focus gelegd op de economie en 

de netto opbrengst, ook al heeft de EBU de NMU als partner gekozen.  

Hij spreekt de hoop uit dat de komende tijd een beleid wordt gevoerd dat zal leiden tot 

uitvoering van de aanbevelingen van de commissie. 

 

De voorzitter geeft het woord aan de heer Van de Klundert voor de beantwoording van de aan 

de PCL gerichte vragen. 

 

Een van de fracties refereerde aan de heer Van de Klundert met het woord inspreker. De heer 

Van de Klundert benadrukt dat hij geen inspreker is, maar dat de PCL door de commissie 
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MME is ingesteld om de leden te adviseren. Dat doen zij als burgers zonder vergoeding. De 

PCL komt niet lobbyen maar komt om commissieleden argumenten aan te reiken waardoor zij 

hun beslissingen beter kunnen nemen. 

- Er is gesproken over een monitor en over doelstellingen. Er zijn twee manieren om als 

overheid te werken: of men maakt een programma met wat er precies wordt gedaan, 

zo ziet het beleid van de provincie er nu niet uit. Doet men dit niet, dan moet men 

beschikken over een monitor van hoe de stand rond energiegebruik en emissies zich 

ontwikkelt. Spreker adviseert om voor één van de twee te kiezen. 

De heer Smakman memoreert dat de provincie maar voor een gedeelte invloed heeft op de 

voortgang in de duurzame energieontwikkeling. Voor een groot gedeelte ontstaat het in de 

markt. Een monitor is dus onontbeerlijk. 

De heer Van de Klundert herinnert eraan dat de PCL eerder adviseerde dit te doen. 

- Wat de vraag naar kerntaken betreft: energie heeft zware repercussies op het 

ruimtegebruik en op de ruimtelijke configuratie en ruimte is een kerntaak van de 

provincie. Hier ligt een evidente relatie. Het energievraagstuk, waarmee men de 

komende decennia bezig zal zijn, vraagt de inzet van alle overheden in het land.  

- In reactie op de vraag van de heer Ubaghs, wijst hij erop dat in het advies staat dat het 

misschien goed is om te kijken of met pensioenfondsen kan worden samengewerkt, 

omdat die hun geld zouden kunnen beleggen in samenwerking met de corporaties om 

efficiënt aan energiebesparingsmaatregelen te doen. De maatregelen hebben vaak een 

rendement van 4 tot 5% per jaar, op een andere manier is dat moeilijk voor 

pensioenfondsen te bereiken.  

- De heer Ubaghs vroeg om het inhuren van externen met een tegengeluid. Spreker weet 

echter niet waar hij dan tegen zou moeten zijn. 

De heer Ubaghs licht toe dat degenen die extern worden ingehuurd uit de hoek van de 

duurzaamheid komen. Zijn fractie zet hier haar vraagtekens bij en vraagt de PCL of ook is 

overwogen tegenstanders van duurzaamheid op te nemen in de PCL. 

Volgens de heer Van de Klundert betekent duurzaamheid dat men een beleid uitstippelt dat 

houdbaar is, beleid dat niet de kop kost. De PCL gaat geen mensen uitnodigen die hem op 

langere termijn de kop kosten. 

Het bevreemdt de heer Meijer niet dat mensen die alternatieve energie een warm hart 

toedragen een rol spelen in een dergelijk orgaan. Het tegengeluid waar de heer Ubaghs over 

spreekt, laat de PVV-fractie zelf horen, wat een uitstekende balans geeft. 

De heer Ubaghs licht zijn vraag over de bankiersfunctie van de provincie als volgt toe: op 

pagina 6 wordt over garantstelling gesproken, garantstelling neigt naar een bankiersfunctie. 

Bij de aanbevelingen staat ‘klant of medefinancier worden’. Spreker ziet medefinancier als 

een bankfunctie. 

 

Gedeputeerde De Vries wijst erop dat energie valt onder de portefeuille van gedeputeerde Van 

Lunteren. Hij zal trachten de vragen zo goed mogelijk te beantwoorden, eventueel worden 

vragen via het verslag of alsnog door gedeputeerde Van Lunteren beantwoord. 

Hij begint zijn beantwoording met een korte reactie op de samenvatting van het PCL-advies. 

- Dat alle beweging op het gebied van energie economische kansen geeft, is iets wat GS 

herkennen. Er liggen goede kansen voor een verdere energietransitie. GS zijn het er 

niet mee eens dat dit vraagt om een herbezinning. Die beweging is er, er is al veel 

opgezet en in de steigers gezet om de transitie te ondersteunen. In zijn portefeuille is 

het project ‘Nul op de meter’ bedoeld om de energietransitie in combinatie met 

energiebesparing een rol te geven. In de laatste Get Connected-bijeenkomst van de 

EBU is dit thema uitgediept. 
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- De stelling ‘De provincie heeft echter nog geen duidelijke keus gemaakt over de rol 

die zij als middenbestuur op dit terrein kan en wil vervullen’ klopt gedeeltelijk. De 

provincie is in gesprek met belangrijke partners vanuit het SER-akkoord en wil dat 

doorvertalen naar de Utrechtse regio in een Utrechts Energieakkoord. Spreker heeft 

daarover gesprekken met de steden Utrecht en Houten. Daar vroeg men of GS mee 

wilden denken hoe dit naar U15-verband kan worden vertaald en hoe er vorm aan kan 

worden gegeven. De gedeputeerde is blij met de handreiking van de U15 naar de 

provincie, op dit gebied moet er worden samengewerkt. 

Op de vraag van de heer De Heer of dit ook provinciebreed kan, antwoordt gedeputeerde 

De Vries dat dit natuurlijk het geval is. De gesprekken met U15 kunnen als een soort 

opstapje werken. Het Utrechts Energieakkoord beslaat de hele provincie. 

- Natuurlijk is energie een provinciale kerntaak. In de Provinciale Structuurvisie is 

energie opgenomen en wordt het als een provinciaal belang benoemd. Recent 

verscheen een handreiking die invulling geeft aan het ‘ja, mits-principe’ dat is 

opgenomen in de PRS. Hiermee wordt initiatiefnemers op het gebied van energie 

duidelijkheid gegeven over de mogelijkheden en onmogelijkheden. Spreker erkent dat, 

als het apart wordt benoemd als energie, dit tot een versnelling kan leiden. Dit zou 

verder uitgewerkt kunnen worden. 

- Er wordt gesteld dat de provincie meer kan doen bij het faciliteren en ondersteunen. 

Dit wordt op dit moment bijvoorbeeld gedaan vanuit het kaderprogramma Wonen. Er 

wordt via een constructie als het Fync, waar financiële expertise aanwezig is, gezocht 

naar verbindingen met bijvoorbeeld corporaties of ontwikkelaars, om te kijken hoe bij 

de opgaven die men heeft dit mee gefinancierd kan worden en of men 

energiebesparing ook in de bestaande bouw terug kan laten komen. Er kan ook worden 

gestuurd in de opdrachtverlening via RUD en OdrU, waardoor kansen op dit gebied 

worden genomen. 

- Over de 2% en 10% energiebesparing staat vermeld dat dit ambitieuze en alleen 

haalbare doelen zijn als potentie op verschillende doelen wordt verzilverd: én 

windenergie én biomassa én besparing. Dat moet inderdaad de combinatie zijn. 

- Het advies om te kijken wat andere provincies op dit vlak doen lijkt spreker nuttig. 

- In het advies worden enkele rollen genoemd die de provincie zou kunnen spelen. Voor 

het sturen en faciliteren op het ordeningsbeleid is de PRS het instrument. Voor het 

stimuleren en verbinden is de EBU een instrument. Een voorbeeld van het als 

opdrachtgever vervullen van een voorbeeldfunctie is te zien bij de aanbesteding van 

openbaar vervoer: bekeken wordt of er energiezuinige bussen kunnen worden ingezet. 

 

Gedeputeerde De Vries gaat over tot het beantwoorden van de vragen van de commissieleden. 

- Naar aanleiding van de vraag hoe men dit kan monitoren, wijst spreker op de Staat van 

Utrecht als instrument om te monitoren. Eén van de commissieleden haalde terecht 

aan dat het soms niet alleen de provincie is die aan zet is. De provincie is ook 

afhankelijk van andere actoren om tot de transitie te komen. 

- In reactie op de vraag van de SP-fractie, licht de gedeputeerde toe dat de EBU partijen 

bij elkaar brengt, bijvoorbeeld woningcorporaties, bouwers, degenen die verstand 

hebben van energiebesparing en financiers. Zij gaan onderling de discussie aan of zij 

een casus kunnen maken waarbij alle partijen profijt hebben. Innovatie is een 

belangrijk aspect hierbij. Dergelijke projecten staan of vallen met de eerste goede 

voorbeelden die een vervolg elders krijgen, de EBU kan een soort spin-off creëren. 

 

De voorzitter dankt de leden van de PCL voor het werk dat is verzet. 



 24 

Hij memoreert de toezegging van gedeputeerde De Vries dat via het verslag nog vragen 

worden beantwoord waarop hij nu niet al te uitgebreid kon ingaan. 

 

De heer De Heer zou het rapport graag betrekken bij een bespreking van het Energieakkoord 

in de commissie MME. 

Volgens gedeputeerde De Vries kan het rapport worden meegenomen in het Utrechtse 

Energieakkoord. In de commissie zal er dus nog op worden teruggekomen. 

 

De heer Smakman benadrukt dat zijn pleidooi voor goede monitoring niet vrijblijvend is, het 

is de enige manier om beleid te kunnen voeren waaruit kan worden geconcludeerd of de 

provincie wel of niet haar doelstellingen gaat halen. Zijn fractie heeft dringend en op korte 

termijn behoefte aan een betere, gekwantificeerde onderbouwing van dat wat de provincie de 

komende tijd gaat doen. 

Wat de presentaties van NMU en EBU betreft: er wordt gewerkt aan een Utrechts 

Energieakkoord en spreker meent dat het interessant zou zijn om te weten op welke manier de 

gepresenteerde ideeën van NMU en EBU worden verwerkt in het Utrechts Energieakkoord. 

Hij zou dit onderwerp graag binnenkort weer bespreken.  

De voorzitter heeft van het college begrepen dat het onderwerp monitoring in beraad wordt 

genomen en dat dit punt via het verslag wordt beantwoord. Het tweede punt zal ter sprake 

komen bij de bespreking van het Utrechts Energieakkoord. 

 

De voorzitter rondt de bespreking van dit agendapunt af.  

 

8. Statenvoorstel Najaarsrapportage 2014 
De heer Graaff vraagt, namens mevrouw Nap, naar de transitie van de recreatieschappen.  

- Er is gesproken over de transitie van de Utrechtse Heuvelrug, de vraag is wat de 

bedoeling is met de andere recreatieschappen en in hoeverre er overeenstemming is 

met de betreffende gemeenten. Zijn fractie ontving signalen dat gemeenten ervan 

uitgaan dat de recreatieschappen voorlopig in deze vorm blijven bestaan. 

- Wat het instellen van een voorziening voor gladheidsbestrijding betreft: de afgelopen 

winter was mild, hij vraagt gedeputeerde Van Lunteren of dit ertoe heeft geleid dat de 

kosten voor de gladheidsbestrijding aanzienlijk lager zijn uitgevallen dit jaar. 

  

Er is minder geld beschikbaar voor bodemsanering (pagina 18) en de heer Konings vraagt of 

er minder gesaneerd gaat worden en of men daardoor grotere risico’s loopt. 

 

Het college stelt voor om het surplus te gebruiken om het weerstandsvermogen aan te vullen. 

De heer Meijer wijst erop dat het weerstandsvermogen niet als problematisch werd aangeduid. 

Er wordt op allerlei gebieden bezuinigd en spreker vraagt waarom er niet voor wordt gekozen 

om met dat bedrag één van die structurele problemen aan te pakken. 

 

De heer De Heer heeft de volgende vragen over programma 3, pagina 18: 

- Bij de passage over het vaarwegbeheer is hem niet duidelijk of dit nu is opgelost of dat 

dit een eenmalige actie is. Hij vraagt in hoeverre het een rol speelt dat de provincie in 

de PRS recreatieve vaarroutes kan aanwijzen – is dit opgenomen in het bedrag? 

- Spreker informeert of, als er op het gebied van bodemsanering ineens nieuwe 

saneringen nodig blijken te zijn, er dan meer budget nodig is en of hiervan een 

vertaling komt in de volgende kwartaalrapportage. 

 

De heer Hoefnagels heeft twee vragen op het gebied van economische zaken en recreatie. 
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- ‘Om het transitieproces van de recreatieschappen te versnellen wordt voorgesteld om 

de aanstelling van een nieuwe directeur bij het Recreatie Midden Nederland tijdelijk 

voor onze rekening te nemen.’ Als dit alsnog wordt voorgesteld en het kost € 140.000 

in 2014, dan wordt de directeur wellicht te duur betaald. 

- Aan gedeputeerde Van Lunteren stelt spreker een vraag over de aanjaagfaciliteit voor 

de collectieve energieprojecten vanuit de Green Deal. Zijn fractie heeft uit 

communicatie hierover begrepen dat de Green Deal beschikbaar was voor de 

Rabobank om die te ondersteunen in het proces van het omgaan met de 

garantstellingen. Vanwege het extra geld had de Rabobank ook extra geld ingezet, een 

bedrag van 10 miljoen Euro. Hij vraagt waarom hiervoor een Europese 

aanbestedingsprocedure nodig is.  

 

Gedeputeerde De Vries beantwoordt de vragen aangaande zijn portefeuille. 

- Op pagina 19 gaat het om de transitie van Recreatie Midden Nederland, de 

koepelorganisatie die alle recreatieschappen bedient. In het begin van deze 

collegetermijn is afgesproken dat hier richting verzelfstandiging wordt gegaan. 

Daarvoor zijn middelen gereserveerd. Spreker heeft het gevoel dat alle 

recreatieschappen die deelnemen aan Recreatie Midden Nederland hier achter staan, 

dus ook de gemeenten die daarin zijn vertegenwoordigd. 

- In reactie op de vraag van de heer Hoefnagels, stelt de gedeputeerde dat de kosten 

voor één jaar zijn. Mevrouw Roessen is interim directeur met een contract voor één 

jaar. 

- In reactie op de vraag naar middelen voor bodemsanering van de VVD-fractie, 

verwijst de gedeputeerde naar Den Haag: de lagere decentrale uitkering heeft direct 

gevolgen voor de middelen die de provincie kan gebruiken voor bodemsanering. Dit 

los van de casus Doorn, waar duidelijk een verantwoordelijkheid bij een andere 

organisatie ligt. 

- GS zullen binnenkort terugkomen op het vaarwegbeheer omdat een besluit genomen 

zal worden over hoe dit wordt toegedeeld. GS hebben met HDSR volledige 

overeenstemming bereikt maar met AGV nog niet. Er wordt een contra-expertise 

uitgevoerd op een rapport van AGV. Het betreft een wens van AGV ter waarde van 

€300.000. GS hebben toegegeven aan de waterschappen om enkele zaken extra te 

bekostigen, daar komt ook dit bedrag vandaan. De vragen die de heer Kiliç van de 

PvdA-fractie hierover heeft gesteld zijn inmiddels  beantwoord. 

- De vraag over bodemsanering is inmiddels beantwoord. 

 

De heer Meijer herinnert aan zijn vraag over het weerstandsvermogen. Zijn fractie ziet het 

antwoord graag tegemoet in deze commissie en eventueel in de commissie BEM. 

De voorzitter zegt toe dat vragen die nu niet zijn beantwoord, worden beantwoord via het 

verslag. 

 

De voorzitter rondt de bespreking van dit agendapunt af. 

 

10  Statenbrieven en ingekomen stukken die ter informatie worden aangeboden 

10.1 Statenbrief Gedooglijst eerste helft 2014 

10.2  Statenbrief Handreiking Kwaliteitswinst Natuur en Verblijfsrecreatie 

10.3  Statenbrief Voortgangsrapportage uitvoeringsprogramma Convenant bodem 

10.4  Memo GS gedeputeerde Van Lunteren voortgang toezeggingen 

10.5  Afschrift brief aan ROCOV reactie U-OV informatiepunt Utrecht CS 
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11.  Sluiting 

Niets meer aan de orde zijnde, sluit de voorzitter de vergadering, onder dankzegging voor 

ieders komst en inbreng. 

 


